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Verslag Overlegorgaan 
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 20 september 2024, 10.30-12.30u  
Locatie: bezoekerscentrum de Kennemerduinen 
 

Aanwezig Afwezig 

Mevr. A. Baerveldt (NPZK, voorzitter) 
Dhr. R. Meijers (NPZK, secretaris) 
Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Dhr.  M. Wilmink (SBB) 
Mw. M. Brouwer (SBB) 
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mevr. T.  van der Wint (gemeente Bloemendaal) 
Mevr. K. Jongsma (PNH) 
Mevr. M. de Haas (PWN) 
Mevr. S. Scheffer (notulist) 
 

Dhr. S. Smeets (gemeente Velsen) 
Dhr. L. Carree (gemeente Zandvoort) 
Mevr. P. Schut (IVN) 
Dhr. A. Pander (NM) 
 
Bijlagen 
Geen 
 
Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda 

Mevrouw Baerveldt opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. De heer Carree, de heer 
Smeets, de heer Pander en mevrouw Schut zijn afwezig.  
De agenda wordt vervolgens ongewijzigd vastgesteld.  
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Mevrouw Baerveldt attendeert op het fotoboek Land en Sporen van fotograaf Bob Wielaard met foto’s 
van oorlogssporen in het NPZK. De foto-expositie is momenteel te zien in het ABC architectuurcentrum 
in Haarlem.  
 
Mevrouw Baerveldt meldt dat Post NL een strategiedag heeft gehouden in het NPZK. Dit past in het 
inspireren van anderen door hen het NPZK te laten zien. Er was ook een bezoek van de directeur en 
plaatsvervangend directeur-generaal Natuur van LVVN gepland, maar helaas kon dat wegens ziekte niet 
doorgaan.  
 
Nieuwe subsidieregeling LVVN 
De heer Meijers licht toe dat de subsidie van LVVN voor één jaar is verstrekt. LVVN bereidt momenteel 
de subsidieperiode 2025-2030 voor en is open in de aanpak hiervan. De werkwijze ten aanzien van 
afspraken met het ministerie en/of de provincie is namelijk nog in ontwikkeling. De voorkeur vanuit 
NPZK is een afspraak waarbij de provincie de enige subsidieverstrekker en gesprekspartner is omdat dit 
tot minder administratieve last leidt en de mogelijkheid om te werken met jaarplannen versterkt. 
Mevrouw Jongsma licht toe dat PNH deze ontwikkeling nauw volgt. Omdat nog niet duidelijk is welke 
gedeputeerde verantwoordelijk is voor het NPZK en daarmee het aanspreekpunt is, wordt afgesproken 
dat zij navraag doet.  
 
Gevolgen stopzetten NPLG 
Mevrouw Jongsma licht toe dat het stopzetten van het NPLG niet automatisch betekent dat alle PPLG’s 
worden stopgezet. Er is wel tijd nodig om na te denken over het vervolg, omdat nog veel onduidelijk is. 
Het wegvallen van de middelen betekent dat er scherpe keuzes gemaakt moeten worden. De doelen 
vervallen echter niet omdat de wet- en regelgeving blijft. Dit betekent dat er goede keuzes moeten 
worden gemaakt over wat de komende jaren wel kan. Het dilemma speelt bij alle provincies en in het 
bestuurlijk overleg is dan ook afgesproken om proactief de minister te vragen om hierover in gesprek te 
gaan.  
Ten aanzien van de gestarte gebiedsprocessen moeten keuzes worden gemaakt in activiteiten die 
worden voortgezet. Dit heeft ook effect op de ambtelijke inzet. Bij het aanbrengen van een prioritering 
is al eerder door PNH aangegeven te gaan werken met focusgebieden. Maar ook daarbinnen moeten 
keuzes worden gemaakt.   
Mevrouw van der Wint vraagt aandacht voor tijdige communicatie richting belanghebbenden. Zij 
benadrukt dat het ook belangrijk is om de onduidelijkheid te communiceren en niet te wachten tot de 
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concrete vervolgstappen zijn uitgewerkt. Mevrouw Jongsma licht daarop toe dat een communicatielijn 
wordt voorbereid en dat zij deze zodra dit intern afgestemd is ook deelt met de OO leden.  
 

3. Hoogwaterproblematiek 
Mevrouw Van Wesemael licht de aspecten toe die een rol spelen in de hoogwaterproblematiek: 
 
- De verwachting voor de komende maanden is dat meer neerslag gaat vallen. In het slechtste 

scenario moet rekening worden gehouden met een toename van 50cm op de maximale stand van 
afgelopen winter. Bij een hele droge winter blijft de situatie hetzelfde als vorig jaar.  

- In 2002 is vanuit de provincie besluiten om de drinkwaterwinning in het gebied te stoppen om 
daarmee verdere verdroging van het gebied te voorkomen. Er vindt derhalve geen 
drinkwaterwinning in het gebied plaats; het drinkwater is afkomstig uit het IJsselmeer.  

- Een aantal waterputten in het gebied is hersteld zodat deze in geval van een noodsituatie ingezet 
kunnen worden.   

- Omdat het IJsselmeer geen onuitputtelijke waterbron is, heeft vanaf 2018 onderzoek 
plaatsgevonden naar een terugvaloptie voor de lange termijn. Het hieruit voortgekomen 
handelingsperspectief heeft betrekking op infiltratie en weer onttrekken van het geïnfiltreerde 
water. Dit betreft een bestaande techniek die de grondwaterstand niet beïnvloedt.  

- Het aan NPZK grenzende Waternet heeft een ander systeem van drinkwaterwinning en 
waterbeheersing waardoor zij tegen andere uitdagingen aanlopen. Grondwaterproblemen ervaren 
zij vanwege het georganiseerde afwateringssysteem niet.   

- In andere door PWN beheerde gebieden wordt nagedacht over afwatering omdat er geen 
bebouwing is. In het gebied van het NPZK liggen de grenzen anders en is bovendien sprake van veel 
bebouwing in het binnenduinrandgebied. Dit betekent ook dat het opvangen van kwelwater een 
gezamenlijke opdracht is.  

- Er is druk op het duingebied vanwege de stijgende zeespiegel, ongewenste stoffen, het warmer 
worden en risico op brand, het natter worden, groeiende bevolking en toenemende recreatie.  

- Terugvallen op de natuurlijke systemen lijkt nodig om meer robuust te zijn voor de toekomst. 
Hierbij past ook het in stand houden van de zoetwaterbel onder de duinen om verzilting van de 
polders te voorkomen. 

- PNH heeft regie genomen op het thema waardoor alle betrokkenen vanuit de eigen rol maar wel in 
gezamenlijkheid kunnen kijken naar oplossingen.  

 
Door de OO leden wordt de suggestie gedaan om ten behoeve van communicatie op een heldere en 
inzichtelijke manier, bijvoorbeeld aan de hand van een filmpje, de situatie uit te leggen. Juist omdat de 
betrokken partijen ieder voor een deel verantwoordelijk zijn, is het communiceren van de gezamenlijke 
kernboodschap belangrijk. Ook is het belangrijk om met elkaar naar de quick wins ten aanzien van 
wateroverlast te kijken. Voor de langere termijn gaan de terreinbeheerders samen met PNH naar de 
inrichting van het gebied kijken.  

 
Mevrouw De Haas licht naar aanleiding van de huidige stand van zaken toe dat nog steeds wekelijks een 
update op de social media wordt gegeven over de toegankelijkheid van paden. De afgelopen winter is 
zes kilometer aan illegale paden gecreëerd en daarmee is behoorlijk veel natuurschade opgelopen. De 
uiteindelijke keuze voor een tijdelijke brug om paden bereikbaar te maken, is een dure oplossing 
waarvan het nog niet zeker is of deze de komende winter wordt voortgezet. Hierover vindt ook overleg 
met de veiligheidsregio plaats omdat de brug niet toegankelijk is voor voertuigen bij noodsituaties. Ook 
over andere maatregelen voor de komende winter wordt nagedacht; de communicatie zal positiever 
worden ingestoken dan voorgaand jaar. Het nadenken door de partners van het park over de toekomst 
van de padenstructuur levert de basis voor een besluit over het wel of niet plaatsen van een 
permanente brug. Bij deze ontwikkelingen is de fietsersbond betrokken.  
 
De heer Berkhout licht toe dat het behulpzaam is om als gemeenten goed meegenomen te worden in de 
communicatie. Ten behoeve daarvan wordt afgesproken dat mevrouw De Haas een annotatie opstelt en 
deze deelt met de portefeuillehouders van de gemeenten.  
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4. Voortgang Ontwikkelingsplan NPZK 2025-2035 
Mevrouw Baerveldt heet Peter de Ruyter en Klaas van der Veen van harte welkom. Zij begeleiden bij het 
opstellen van het ontwikkelingsplan. Ze licht toe dat het de bedoeling is om dit plan in december vast te 
stellen.  
 
Aan de hand van een presentatie licht de heer De Ruyter de stand van zaken van het ontwikkelingsplan 
toe. Het plan heeft de titel ‘NPZK kijkt naar buiten’ gekregen. Het plan heeft drie doelen: concrete 
voorstellen voor binnen de grenzen van het park, concrete voorstellen voor buiten het park als aanjager 
van ontwikkelingen en als derde doel het overdragen van kennis en verbinden met de samenleving. Dit 
sluit ook aan op het beleidsprogramma Nationale Parken van LVVN.  
Het plan bestaat uit vier pijlers: natuur, klimaatadaptatie, ruimte voor recreatie en hoe kunnen we het 
NPZK beter verbinden met de samenleving. Deze worden vertaald in strevens die vervolgens uitgewerkt 
worden in mogelijke maatregelen en uitnodigingen voor ontwikkelingen buiten het park. Ook worden 
verbindingen gelegd met het vigerende beleid van de gemeenten. 
In de opzet van het plan is een driedeling aangebracht tussen de systeemwereld, de leefwereld en 
verbeelding als intermediair tussen deze twee werelden en de centrale vraag hoe de systeemwereld en 
de leefwereld met elkaar in balans kunnen worden gebracht.   
Een belangrijke toon in het plan is dat niet alles maakbaar is.  
De afgelopen maanden zijn veel interviews gehouden en gebiedsateliers georganiseerd waarvoor onder 
meer vertegenwoordigers van de partners en gemeenten zijn uitgenodigd. 
 
Vervolgens is er gelegenheid voor reactie op de presentatie.  
Mevrouw Brouwer merkt op dat de nadruk op de natuurkant lijkt te liggen maar dat er kansen zijn om 
natuur en recreatiemogelijkheden meer aan elkaar te verbinden, met name voor de binnenduinrand. 
Naar aanleiding van de toelichting van de heer De Ruyter dat dergelijke kansen onderdeel zijn van de 
uitnodigingen die in het rapport zijn opgenomen, licht de heer Meijers toe dat de verantwoordelijkheid 
van het NPZK een van de gespreksonderwerpen in de totstandkoming van het plan is. NPZK richt zich 
sterk op de omgeving, maar is terughoudend met het opleggen van een agenda voor anderen. Mevrouw 
Jongsma merkt op dat het dan helpt om goed te kijken naar de opgaven en daarnaast de punten te 
benoemen die op een later moment worden geagendeerd. De heer Berkhout geeft aan dat het prima is 
om de mogelijkheden die NPZK signaleert in het plan op te nemen. Het helpt mogelijk om te spreken 
van een ontwikkelingsperspectief in plaats van een ontwikkelingsplan.  
Mevrouw van der Wint merkt op dat de getoonde illustratie zich erg lijkt te richten op omwonenden 
met tuin en dichtbij het groen en doet de suggestie om in de verbeelding te zorgen voor het herkenbaar 
maken van de ontwikkeling voor een grotere groep bewoners in de regio.  
Mevrouw De Haas licht toe dat met de huidige opzet voor een document op hoofdlijnen is gekozen 
zodat binnen dat kader jaarlijks een jaarplan kan worden opgesteld. De omgeving verandert immers snel 
en daarbij past het niet meer om een concreet plan voor tien jaar vast te leggen. De heer Meijers voegt 
toe dat het perspectief van het plan gedurende het proces van totstandkoming is verschoven van een 
weergave van concrete plannen naar meer perspectief schetsen. Hij licht verder toe dat het concept 
uitgebreid in de adviescommissie is besproken. De feedback van de leden van de AC en het OO wordt de 
komende periode verwerkt met als doelstelling om het document in december vast te stellen.  
 

5. Voortgang regiodeal en opzet jaarplanning 
Mevrouw De Haas licht toe dat eind september het convenant van de regiodeal wordt vastgesteld. De 
regiodeal richt zich op de brede welvaart. Aan de hand van vijf cases of change (geografisch 
afgebakende gebieden die liggen binnen een gemeente) worden concrete activiteiten ontwikkeld om 
verbeteringen te realiseren. Door middel van concrete projecten wordt gewerkt aan bestaanszekerheid, 
leefbaarheid en gemeenschapszin. Er zijn twee cross-over thema’s: ontwikkelen van nieuwe vormen van 
duurzame gebiedsfinanciering en leren en ontwikkelen. Naast de samenwerkende partijen die gestart 
zijn met de regiodeal kunnen de partners in de loop der tijd worden aangevuld met andere partijen.  
De bijdrage van het NPZK bestaat op dit moment uit vier projecten:  
- Schoolduinen 
- verbindingszone NPZK-Spaarnwoude en verbetering toegangsgebied Santpoort-Noord 
- recreatie rond NPZK meer in balans 
- recreatie rond NPZK meer in balans gericht op Zee- en Duinwijk in Velsen.  
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Mevrouw Van der Wint vraagt aandacht voor de armere kinderen in rijkere buurten. Mevrouw 
Baerveldt licht toe dat de rijkere buurten niet onder de cases of change vallen, maar dat de armere 
kinderen uit die wijken wel profijt van de regiodeal kunnen hebben. De projecten en activiteiten die 
worden ontwikkeld kunnen namelijk bij succes vervolgens breder worden ingezet.   
De heer Berkhout licht toe dat deze regiodeal als laatste van de regiodeals wordt getekend. Het is de 
enige regiodeal in Nederland waarbij een Nationaal Park betrokken is. Het is heel prettig dat PNH 
deelneemt, omdat het de komende vier jaar een samenspel wordt. Het wordt ook een leerproces om 
het fysiek en sociaal domein met elkaar te laten integreren en elkaar beter te leren vinden. Ter 
afronding stelt mevrouw Baerveldt voor om de voortgang van de regiodeal met enige regelmaat terug te 
laten komen op het OO.  

 
6. Discussie partnerschap Nationaal Park Zuid-Kennemerland 

In verband met de tijd wordt dit agendapunt doorgeschoven naar de volgende vergadering.  
 

7. Rondje ontwikkelingen NPZK 
De heer Berkhout meldt dat in het Westelijk Tuinbouwgebied bij het Blinkertpad het landje van boer 
Piet door de gemeente is aangekocht. Het aankopen van grond voor natuur en recreatie is een nieuwe 
en mooie ontwikkeling.  
 
Mevrouw De Haas meldt dat PWN werkt aan de vernieuwing van de tijdelijke tentoonstelling in het 
bezoekerscentrum. Deze gaat zich richten op het thema ‘gewoontedieren’ en het aanpassen op 
veranderingen. Het tijdspad is nog niet bekend en zij hoopt dat het lukt om de tentoonstelling voor de 
zomer gereed te hebben.  
 

8. Verslag 
Het verslag van het OO van 6 juni 2024 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  
 

9. Rondvraag  
Geen van de aanwezigen maakt gebruik van de rondvraag.  
 
Het volgende OO-overleg vindt op 13 december 2024 plaats.   
 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit mevrouw Baerveldt onder dankzegging van eenieders 
inbreng de vergadering.  


